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Referat af Institutrådsmøde 2015-01 

 

 

Tid:  Onsdag den 25. marts kl. 13.00-15.00  

Sted: SL300 rum 0.2.15  

 

Til stede: Jonas Sand Madsen (JSM), Morten Fjelsted Baagøe (MFB), Helle Schroll (HeS), Henriette 

Frahm (HeF), Kurt Nørmark (KN), Jiri Srba (JSr), Benjamin Bjerre Krogh (BBK), Kristian G. Olesen (KGO) 

Ikke til stede med afbud: Mette Kaufmann Andersen (MKA), Jesper Kjeldskov (JKj), Peter Dolog (PD), 

Mads Christian Olesen (MCO), 

Ikke til stede uden afbud: Kristoffer Mæng Nielsen (KMN),  

 

Dagsorden: 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Velkommen til de nye studenterrepræsentanter 

3. Meddelelser og kort nyt  

4. Kort status på økonomien 

5. Lokalesituationen 

6. Eventuelt 

 

Referat: 

Ad 1. Godkendelse af dagsorden 

 Manfred Jäger er stedfortræder for Peter Dolog i F15, hvor PD er udstationeret i Barcelona. 

Ad 2. Velkommen til de nye studenterrepræsentanter 

 Jonas Sand Madsen, SW4  og Morten Fjelsted Baagøe, SW8. Mikkel Bondo er i udlandet i 

 foråret og suppleant Kristoffer Mæng Nielsen er indtrådt i perioden. KGO opsummerede hvad 

 et IR skal bedrive. 

 Opgaverne er listet i vedtægternes § 25: 

1. at godkende strategiplan for instituttet efter indstilling fra institutlederen og inden for 

rammerne af den strategi, der fastlægges på hovedområdeniveau,  

2. at drøfte og indstille budget for instituttet til institutlederen, herunder i forhold til 

prioritering af stillinger,  

3. at kvalitetssikre og -udvikle studiemiljøet,  

4. at drøfte lokalefordeling samt  

5. at drøfte og indstille principperne for sammensætning af sagkyndige udvalg til 

bedømmelse af ansøgere til videnskabelige stillinger.  

 KGO opfordrede de studerende til at komme frem med sager til diskussion. 
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Ad 3. Meddelelser og kort nyt 

 Akkrediteringsprocessen kører. Hanne Kathrine Krogstrup stopper som dekan, men kører 

 akkrediteringsprocessen færdig. De nødvendige ressourcer skal afsættes er udmeldingen fra 

 rektor. Akkrediteringen drives fortrinsvis i skole- og studienævnsregi. Audittrails vil blive 

 udmeldt til effektuering ultimo juli/primo august. 

 Strategiplan; temaer og fyrtårne i forskning. Instituttet har fremsendt forslag til 

 arbejdsgruppen. 

 Stillingsopslag; der er indkommet 38 ansøgninger til lektoratet og 32 til adjunkturer. Det 

 endelige antal stillinger skal fastsættes inden for hver kategori. 

 Ansøgere på kvote 2; svagt vigende for DAT og INF, men lidt flere på SW, BAIT og ID 

Ad 4. Kort status på økonomien 

 2013 endte med et underskud på 4,3 mkr. mod et budget på 2,4 mkr. 

 2014 endte med et underskud på 2,6 mkr. mod et budget på 3mkr. 

 Budgettet er i balance 2015. 

 Regnskab2015 efter de første to måneder er at budgettet følges til punkt og prikke. Der 

 kommer ny intern bevillingsmodel. Materiale er på vej i høring.  

 Ud fra de hidtidige modeller har I16 indkomst i pipeline til de kommende år. 

Ad 5. Lokalesituationen 

 I E15 forventes mellem 50-114 flere studerende på Cassiopeia, hvorfor stueetagen i klynge 3 

 ønskes tilbage til I16. I efteråret vil det påføre instituttet øgede omkostninger, mens indtægter 

 affødt af de stigende studentertal udløses forsinket. Det bemærkes at der er en stigende 

 utilfredshed blandt studerende over lokalesituationen. 

 

 Der spørges til om der er åbnet op for brug af opsparing. Det er der i udgangspunktet ikke i 

 2015, idet instituttet er pålagt at lægge et budget i balance. Primo 2015 er instituttets 

 opsparing 13,6 mkr. 

 

 Rådet taler om, om det kunne være muligt at udarbejde en mere langsigtet plan for 

 rumfordeling og udnyttelse af de kvadratmeter der er til rådighed, flexrum, større 

 studentergrupper, ingen grupperum til udvalgte semestre. Der forudsættes naturligvis et godt 

 bookingsystem til fleksible rum og der hejses ligeledes et flag omkring støj og 

 akustikudfordringer. 

 Der bør overvejes alternative undervisningsmetoder, altså arbejde med pædagogiske 

 ændringer som forskudte semestre, åbne miljøer, et mere livskabende og tværudviklende 

 miljø. 

 Idelisten der fremkom efter sidste års sommerinternat skal findes frem igen og et udvalg 

 nedsættes til belysning af de gode kort- og langsigtede løsninger. Jonas og Morten vil gerne 

 deltage og KGO vil udsende mail for at interesserede i temaet kan melde sig til udvalget. 

Ad 6. Eventuelt 

 Der var intet til punktet. 


